



USA & Canada: Economics – Politics – Culture. 2013-2024

ISSN 2686-6730

URL - <http://usacanada.jes.su>

All right reserved

Issue 4 (580) Volume . 2018

RURAL DEVELOPMENT STATE PROGRAMS

Oleg Ovchinnikov

Abstract

The territory of rural America is a significant part of the area of the United States (over 70%), the population is about 15% of its population. It has a great diversity of climatic, socio-economic and demographic characteristics. At the same time, to date, there is a list of typical problems of rural areas, which require specific, different from the practice in the framework of economic and agricultural policy measures. The challenges include the long distances and sparseness of population, the imperfection of the system of financial institutions, reducing the attractiveness of many rural regions for business, the problem of chronic poverty in some regions, and a number of others. The need for specific measures was recognized by the community in the postwar period and in the early 1970-s was fixed in law, called the rural development policy (RDP). The variety of rural conditions, and as a result, measures of the RDP, as well as the number of organizations involved in its implementation had two main effects. First, it took a clear definition of "rural" and the systematization of rural areas depending on the prevailing in it industries. Secondly, it was necessary to organize the coordination of activities of all organizations involved in a specific program of the RDP, as well as other programs implemented by them in rural areas. This organization was implemented in the United States on the principle of "national partnership" for rural development. As experience shows this approach for the past 25 years, it has proved its efficiency and can be recommended for implementation in Russia.

Keywords list (en): Rural America, rural regions of the United States, a typology of rural counties in the United States, the agricultural sector, rural development, rural development policy, rural development programs, the U.S. Department of Agriculture, problems of rural areas, the National partnership for rural development

Date of publication: 09.04.2018

Citation link:

Ovchinnikov O. RURAL DEVELOPMENT STATE PROGRAMS // USA & Canada:
Economics – Politics – Culture. – 2018. – Issue 4 (580) C. 22-38 .

URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-362/>

ГОСУДАРСТВЕННЫЕ ПРОГРАММЫ РАЗВИТИЯ СЕЛЬСКИХ СООБЩЕСТВ

Овчинников Олег Григорьевич

Аннотация

Территория сельской Америки составляет значительную часть площади США (более 70%), на ней проживает около 14% населения страны. Она отличается большим разнообразием природно-климатических, социально-экономических и демографических характеристик. К настоящему времени сложился целый перечень типичных проблем сельской местности, решение которых требует специфических мер. К числу проблем можно отнести большие расстояния и небольшую плотность населения, несовершенство системы финансовых учреждений, снижение привлекательности многих сельских регионов для бизнеса, хроническую бедность в некоторых регионах и др. Необходимость специфических мер признана сообществом в послевоенный период и в начале 1970-х годов была законодательно закреплена, получив название политики сельского развития (ПСР). Разнообразие условий сельской местности, инструментов политики сельского развития, а также числа организаций, вовлечённых в её реализацию, имели два основных последствия. Во-первых, потребовались чёткое определение понятия "сельский" и систематизация сельской территории в зависимости от преобладающих в ней отраслей народного хозяйства. Во-вторых, была необходима организация, координирующая деятельность всех организаций, вовлечённых в программы ПСР и прочие программы, реализуемые в сельской местности. Эта организация была создана по принципу "национального партнёрства" в развитии сельской местности. Как показывает опыт, на протяжении 25 лет этот подход доказал свою эффективность и может быть рекомендован к внедрению в условиях России.

Ключевые слова: сельские регионы США, типология сельских округов, аграрный сектор, политика и программы сельского развития, Министерство сельского хозяйства США, проблемы сельской местности, Национальное партнёрство по сельскому развитию

Дата публикации: 09.04.2018

Ссылка для цитирования:

Овчинников О. Г. ГОСУДАРСТВЕННЫЕ ПРОГРАММЫ РАЗВИТИЯ СЕЛЬСКИХ СООБЩЕСТВ // США & Канада: экономика – политика – культура. – 2018. – Выпуск №4 (580) С. 22-38 . URL: <https://usacanada.jes.su/s268667300000616-7-1-ru-362/>